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PREDMET: Vijećničko pitanje – odgovor, daje se 
 
Vijećnik Gradskog vijeća Grada Labina Mladen Bastijanić (Demokrati) je na 13. redovnoj 
sjednici Gradskog vijeća Grada Labina održanoj 14. rujna 2022. godine postavio vijećničko 
pitanje: 
 
„Pitam Gradonačelnika da li je bilo razloga i zbog čega je uvedena redukcija vode na Labinštini 
ovog ljeta.  
Obrazloženje: Mislim da redukcije vode na Labinštini nije trebalo biti. Neka nam ovaj put bude 
„opomena-žuti karton“ svima nama da konačno shvatimo da je voda, a pogotovo pitka voda 
najvažniji resurs kojeg Labinština ima u dovoljnim količinama za svoje potrebe, a i šire. 
Konačno moramo strateški razmišljati za budućnost vodoopskrbe, navodnjavanje tj. 
industrijska voda. Potrebno je „samo“ izgraditi sustav. Prvenstveno tu mislim na vodu iz našeg 
podzemlja, jamsku vodu (procijenjeno 12-13 milijuna m3). Sustav brane na obuhvatnom 
kanalu protiv zaslanjenja izvorišta Donišnica-Fonte Gaja, vodu iz Letaj brane, vodu iz 
Šumberskog puča, Balobanski potok, Rupa i Beka u Čepić polju. Za pitku vodu imamo Kožljak, 
Plomin, Bubić jamu (dovoljno za svu Labinštinu-fali sustav vodoopskrbe pitke vode). Projekti 
pročistača otpadnih voda moraju, shvatimo to, krenuti u smjeru da se voda iz pročistača 
otpadnih voda upotrebljava za navodnjavanje, protupožarnu zaštitu (hidranti), industriju, pranje 
itd. To prvenstveno mislim za Rabac, Plomin, Trget, Marinu, Ravne, Koromačno-turističke 
destinacije. Nemojmo dozvoliti da nam turizam stagnira zbog redukcije vode. Rabac mora imati 
POV iz kojeg možemo uzimati vodu za zalijevanje, pranje, hidrante itd. Mislim tu i na ostala 
mjesta. Ne smijemo i dalje podilaziti lošim lobijima Hrvatskih voda, države itd. da nas ucjenjuju 
i nameću nam loše i neučinkovite pročistače otpadnih voda (POV). POV-a je jedino dobar i 
svrsishodan ako se voda iz njega upotrebljava za te navedene potrebe. Iz takvih se POV-a u 
krajnjem slučaju može dobiti voda i za piće. Ovo sve govorim iz razloga protivljenja udruživanju 
sa Pulom.“   
 
Odgovor je na sjednici Vijeća dao Alen Golja, direktor TD Vodovod d.o.o. Labin: 
 
„Kada govorimo o redukciji vode, tu trebamo sagledati cijelu tu problematiku sa dvije strane, 
Jedna je sa datumom 14. rujna odnosno današnjeg dana, i onaj dan kada se počelo razmišljati 
o uvođenju djelomične redukcije vode, 1. srpanj. U Istarskoj županiji, nakon što su donesene 
mjere, odnosile su se samo i isključivo na onaj, ja bi rekao, nadstandard koji svi mi imamo, a 
to je zalijevanje javnih i zelenih površina, pranje javnih površina i pranje automobila. Dakle 
redukcija koja je pogađala samo stanovništvo, bilo da se radilo o ograničenju korištenja vode 
u domaćinstvima ili da se to radilo o ograničenju u poljoprivredi, toga nije bilo i u tu fazu nismo 
došli. Ono što moramo uzeti u obzir kada se o tome razgovara, a to je taj 1. srpanj kada smo 
imali situaciju, ja bi rekao, kritičnu. Ako gledamo sa sjevera, izvor Kožljak dao je 3 litre u 



sekundi, a inače je davao 17 litara u sekundi. Plomin, isto tako 3 litara u sekundi. On je i dan 
danas, kao i Kožljak u dnevnom padu za 1 mm. I u tom dijelu nije došlo do nekog povećanja 
izdašnosti izvorišta. Bubić jama, koja je bila spremna za uvođenje u sustav, bila je na povijesno 
niskoj razini. Ni tamo nije bilo dovoljne količine vode. Imamo Fonte gaj-Kokoti gdje su se počeli 
kloridi dizati, obzirom na prodor vode i tu se moram zahvaliti Hrvatskim vodama koji su 
promptno reagirali i napravili smo neke preinake na brani tako da nije došlo do prodora vode 
u Fonte gaj-Kokoti. Imali smo izvor Sveti Anton koji nas je spasio, koji do sada nikada nije bio 
u funkciji da oslonimo na njega kompletnu vodoopskrbu. Mi smo dosta pazili na taj dio. 
Kombinacijom pumpanja Fonte gaja-Kokoti i Svetog Antona, uspjeli smo izdržati cijelu sezonu 
da nismo imali prekide u samoj vodoopskrbi. Ono što iz svega toga moramo izlučiti ne iskustvo 
nego nekakve smjernice za daljnji rad, a što je rekao i gospodin Bastijanić, to smo i sada radili 
kroz projekt aglomeracije, da isprojektiramo korištenje vode od uređaja u Raši koji će se moći 
koristiti za navodnjavanje javnih i zelenih površina. Vjerujem da smo, ja bih rekao nadasve 
promptnim radom naših službi u Vodovodu koji su na dnevnoj bazi pratili sve ono što se 
dešava, uspjeli sačuvati sustav da nitko nije imao problema u vodoopskrbi. Imali smo dva 
slučaja, to neću tajiti. Imali smo problema kroz promjenu sustava kada smo vodu od Svetog 
Antuna crpili prema Kožljaku jer on opskrbljuje danas samo jedan mali dio od nekoliko 
kućanstva jer je jako mala izdašnost. I imali smo na dva mjesta slabi pritisak i to je bilo na 
Štrmcu i u Stepčićima kod par kuća. Ovom prilikom im se ispričavam u tom dijelu da su oni 
jedini na Labinštini imali problema sa vodoopskrbom određenih nekoliko dana ali ono što je 
važno je da niti jedno domaćinstvo nije niti u jednom trenutku ostalo bez vode, da smo imali 
dovoljnu količinu i to ispravne vode tako da vjerujem da i kroz ovo iskustvo koje smo imali u 
ovoj godini kada je bila ekstremna suša da smo vidjeli neke stvari gdje moramo dodatno 
investirati. Prva investicija velika koja ide već ove godine prema Nacionalnom fondu za 
oporavak i otpornost je izvorište Sveti Anton kamo će se napraviti kompletno postrojenje. 
Ukupna investicija vrijedna je 10 milijuna kuna i biti će financirano 85% od strane Hrvatske 
odnosno Europske unije i 10% od strane Vlade Republike Hrvatske. Sustav je bio stabilan kroz 
svih ovih mjeseci, da je bilo lako, nije bilo lako, radili smo 24 sata na dan, no ono što je važno 
je da građani nisu osjetili to što se dešavalo. Složit ću se da za sada imamo dovoljne količine 
vode no samo moramo pametno koristiti te resurse u budućnosti i da ne rasipamo vodu tamo 
gdje možda nije nužno potrebno kao što je navodnjavanje zelenih površina koje ćemo kroz 
projekt aglomeracije riješiti i više se pitka voda neće koristiti za navodnjavanje zelenih 
površina.“ 
 
Vijećnik Mladen Bastijanić dodatno navodi: 
„Ja sam dao atak na budućnost. Znači voda iz pročistača otpadnih voda u svim segmentima, 
u svim mjestima koji su u priobalju. Ne bacati otpadnu vodu u more nego je koristiti kao vodu 
za navodnjavanje. Tu je bio kompletan atak. Još jednom se moram osvrnut. Direktor je rekao, 
i to se ponovilo u dva slučaja. Vezano za branu čiji je projekt već 20-ak godina gotov, međutim 
Hrvatske vode ili tko to mora, nije ostvario taj projekat. Zato nam se dešava u niskim razinama 
izvorišta Fonte Gaja i Kokoti da nam slana voda prodire u izvorišta. Znači imamo automatski 
manje pitke vode. S tim projektom, konačnim projektom, brana na obuhvatnom kanalu u dolini 
rijeke Raše, napominjem projekt je gotov već preko petnaest godina, treba realizirati. Moj atak 
je bio da se pokrenu Hrvatske vode, da se pokrene država da osjeti potrebu da ne rješava 
Labinštinu na paušalni način.“ 
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